
Nanaortalik 27. februar 2012

I henhold til Forretningsorden for Inatsisartut § 37 fremsender jeg hermed 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut.

(Medlem af Inatsisartut, Debora Kleist, Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål:

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut for samarbejde med Arctic Prime Fisheries ApS, 

der er et produktionsselskab med hjemsted i sydgrønland.

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut for genåbning af Arctic Prime Fisheries ApS 

produktionsanlæg i Nanortalik.

3. Hvilke krav er stillet til Arctic Prime Fisheries ApS fiskefartøjer forud for tildeling af 

fiskerilicensen?

4. Hvor stor en del af fangsten har Arctic Prime Fisheries ApS’s fiskefartøjer pligt til at 

lande i landanlægget?  

Begrundelse:

Inuit Ataqatigiit finder det vigtigt at samarbejde med virksomheder, der er med til at 

udvikle landet. Og vi har også et medansvar for, at der er virksomheder, der er med at til 

at udvikle Grønland.

Af den grund mener jeg, at der ved forsat søgning af nye muligheder indenfor fiskeriet, til 

stadighed bør ske en udvikling i det allersydligste Grønland. Og at det bør ske ved 

etablering af landingsanlæg.

Da der var en landingsanlæg i Nanortalik, kom folk på arbejde, glade og tilfredse. Dette 

medførte at familierne trivedes, at man blomstrede som person og der var en økonomisk 

udvikling i byen. Dette er nødvendigt at genindføre.

Det er almindelig viden, at der er en stor ledighed i Kommune Kujalleq, der er mange 

negative følger for samfundet, som følge af det. Det skal især nævnes at der er en meget 

synlig økonomisk armod. Det er vigtigt at der skabes varige arbejdspladser, og at der 

gøres en indsats for at skabe dem, for kun derved skabes, der et værdigt liv. Hvis man 
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ikke vil risikere et boom i sociale udgifter, er det tvingende nødvendigt at der skabes 

arbejdspladser i det sydligste Grønland.   

2


